
 

 

НАЦИОНАЛНА ЗДРАВНООСИГУРИТЕЛНА КАСА 
София 1407, ул. „Кричим” № 1  

 

 

 

 

СТЕНОГРАФСКИ ПРОТОКОЛ 

ОТ ЗАСЕДАНИЕ НА НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК 

11 АВГУСТ 2023 ГОДИНА 

 

 

 Днес, 11 август 2023 г., в сградата на НЗОК, гр. София, ул. „Кричим“ 

№ 1, ет. 4 се проведе извънредно заседание на Надзорния съвет на НЗОК. 

 

Присъстват: 

От Надзорния съвет на НЗОК: проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, 

Румен Спецов, д-р Иван Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров, адв. 

Пламен Таушанов. 

Станимир Михайлов – управител на НЗОК, д-р Йорданка Пенкова – 

подуправител на НЗОК. 

Отсъстват следните членове на Надзорния съвет: доц. Михаил 

Околийски, проф. Григор Димитров. 

 

Заседанието започна в 09.00 часа. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Уважаеми господа, добре дошли. В 

изпълнение на това, което коментирахме на предишния Надзорен съвет, на 

основание чл. 16, ал. 2 от Закона за здравното осигуряване взех решение да 

свикам извънредно заседание на Надзорния съвет на Националната 
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здравноосигурителна каса. Поради отсъствието на Председателя на 

Надзорния съвет Ви предлагам да изберете председателстващ заседанието 

на Надзорния съвет. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Аз предлагам г-н Воденичаров да води днес 

заседанието.  

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Ще Ви помоля да гласувате. Против? 

Няма. Въздържали се? Няма. Г-н Воденичаров, заповядайте. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Да започваме по дневния ред. Има ли 

нужда да го изчета? 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Няма нужда. Ако има предложения 

за промени. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Има ли предложения за промени по 

дневния ред? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Миналия път бяхме гласували по отношение 

на тези 19, които юристката каза, че можем да сключим договор да има 

критерии. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Тя каза, че трябва да го обясни. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Да, но ние взехме решение управителят да 

го внесе. Тя на който иска да се обяснява. Виждам, че това не е внесено. 

Каква е причината. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Имала още дела, обобщава ги, за да 

докладва. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Излезе в пресата, че по нейни думи по 19 

дела могат да се водят преговори, по другите - не може. В пресата излиза, а 

тук няма внесено нищо. Аз чета редовно всичко, което касае дейността на 

касата. Имаше цитат от нея, че по 19 можем да водим, а по другите… И 



3 

 

това беше излязло в пресата. А сега защо го няма? Аз какво да кажа. То е 

ясно, че това е извадено от стенограмата. Но ние възложихме на управителя 

да внесе… Да се надяваме следващия път. Вижте си подчинените, за да 

няма оправдания. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Приемам забележката. Усилията бяха 

хвърлени в преговорите със съсловните организации. За следващия път ще 

имаме готово предложение. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Има ли предложения за допълнения, 

промени към така предложения дневен ред? 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Само един коментар. В материалите по 

четвърта точка, понеже виждам, че са включени месеците за дейност август 

и септември. Това може и в самата точка да го коментираме. Но аз бих 

предложил само за август да разгледаме, а за септември да го гледаме 

отделно. Това може и в самата точка да го коментираме. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Като стигнем до точката, ще го 

коментираме. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Аз да попитам дали получихте в т. 

Разни становището, което е във връзка с писмото, което получихме от 

Асоциацията на болничните фармацевти и проф. Дудов? Сутринта 

изпратихме докладна записка, подготвена от нашите експерти. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Получихме я. Даже я имаме разпечатана. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: В понеделник ще имаме среща, след 

която ще Ви информираме за резултатите. В понеделник в 14.00 часа са 

поканени на среща всички, които са цитирани. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Да гласуваме дневния ред. Който е „за“, 

моля да гласува. Против? Няма. Въздържали се? Няма. Дневният ред е 

приет единодушно. 
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ДНЕВЕН РЕД: 

1. Информация за текущото изпълнение към 30.06.2023 г. на бюджетните 

средства на НЗОК и предложения за компенсирани промени между 

параметрите на бюджета на НЗОК и за месечно разпределение на 

средствата по Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. 

2. Информация за текущото изпълнение към 30.06.2023 г. на 

здравноосигурителните плащания и на обемите медицинска и дентална 

помощ, съгласно чл. 177б, ал. 2 и чл. 341, ал. 2 от Националния рамков 

договор (НРД) за медицинските дейности за 2020 – 2022 г. и чл. 105г, ал. 

4 от НРД за денталните дейности за 2020 – 2022 г. 

3. Утвърждаване на правила по чл. 3 от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 

г. и на броя СМД и стойността на МДД на изпълнителите на ПИМП и на 

СИМП за трето тримесечие на 2023 г. 

4. Утвърждаване на правила по чл. 4 от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 

г. и общи стойности по РЗОК за месечни и индикативни стойности за 

дейностите в болнична медицинска помощ (БМП), за заплащане през 

месеци септември и октомври 2023 г. (дейност м. август и м. септември 

2023 г.) и индикативни стойности за медицински изделия и лекарствени 

продукти, които НЗОК заплаща извън стойността на оказаните 

медицински услуги за заплащане през месеци октомври и ноември 2023 г. 

(дейност м. август и м. септември 2023 г.). 

5. Приемане на разпределение на кредитите между елементите на Единната 

бюджетна класификация по бюджета на НЗОК за 2023 г., за придобиване 

на нефинансови активи. 

6. Утвърждаване на актуализирани Изисквания за диагнози, включени в 

Списъка на заболяванията на НЗОК, за лечението на които се изисква 

експертиза по чл. 78, т. 2 от ЗЗО. 
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7. Проект на Правилник за изменение и допълнение на Правилника за 

устройството и дейността на НЗОК. 

8. Определяне на представители на НЗОК в Консултативния съвет по 

Наредба № 8 от 13 ноември 2019 г. за изискванията към лечебните 

заведения, които извършват обучение на студенти и специализанти. 

9. Проект на Национален рамков договор за медицинските дейности за 2023 

– 2025 г. 

10. Проект на Национален рамков договор за денталните дейности за 

2023 – 2025 г. 

11. Разни. 

ЗА – проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Първа точка от дневния ред е 

Информация за текущото изпълнение към 30.06.2023 г. на бюджетните 

средства на НЗОК и предложения за компенсирани промени между 

параметрите на бюджета на НЗОК и за месечно разпределение на 

средствата по Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Представена е докладна записка за 

текущото изпълнение на бюджета на Националната здравноосигурителна 

каса към 30.06.2023 г. с едно предложение за утвърждаване на 

компенсирани промени между параметрите на бюджета на средствата за 

плащания от трансфери от Министерство на здравеопазването и съответно 

в средствата за получени трансфери от Министерство на здравеопазването 

по реда на чл. 115, ал. 2 от Закона за публичните финанси и на средствата 

за разходи за персонал и съответно в средствата за предоставени трансфери 
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между бюджети и сметки за средствата от ЕС (нето), по реда на § 11, ал. 4 и 

ал. 5 от Преходни и заключителни разпоредби на Закона за бюджета на 

НЗОК за 2023 г. Във връзка с дейностите за здравнонеосигурените лица по 

чл. 82 от Закона за здравето, както и изпълнението на разходите за 

лекарствени продукти – ваксини и дейности по прилагането има по чл. 82, 

ал. 2, т. 3 от Закона за здравето предлагаме Надзорният съвет да одобри 

вътрешно-компенсирани промени в средствата за плащане от трансфери от 

Министерство на здравеопазването за увеличение 4 968 165 лв. на 

средствата за дейности за здравно неосигурени лица по член 82 за сметка 

на средствата за лекарствени продукти - ваксини и дейности по 

прилагането им по чл. 82, ал. 2, т. 3 от Закона за здравето, по които към 

30.06.2023 г. е отчетно изпълнени под 20% от приетите в Закона за 

бюджета на Националната здравноосигурителна каса за 2023 г. средства. И 

предложеното намаление не създава финансов риск за извършване на 

съответните плащания. Това е единственото предложение за компенсирани 

промени. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Какво налага това?  

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Той е общ параграфът. Защото за 

здравнонеосигурените, за които плащаме от трансфера, са повече, а в 

другата част, където са ваксините, имаме неизпълнение. Предлага се 

вътрешно компенсиране. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: То борбата с неосигурените трябва да е на 

друго ниво. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Някакви други мнения? Ако няма други 

мнения, да гласуваме. Който е „за“? Въздържали се? Няма. Против? Няма. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: И второто предложение по тази 

докладна е Надзорният съвет за одобри текущото изпълнение към 

30.06.2023 г., да приеме месечното разпределение за 2023 г., както и да 
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възложи на управителя на Националната здравноосигурителна каса да 

утвърди разпределението на средствата по бюджетните сметки на 

Централно управление на Националната здравноосигурителна каса и 

Районни здравноосигурителни каси за 2023 г. Съгласно приетото месечно 

разпределение след прилагане реда на § 4 от Преходните и заключителн 

разпоредби на Закона за бюджета на Националната здравноосигурителна 

каса за 2023 г. с отчетените плащания към 31.07.2023 г. Това е второто 

предложение за решение по тази докладна записка. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Ако няма никакви становища, да 

преминем към гласуване. Който е „за“, моля да гласува. Въздържали се? 

Няма. Против? Няма. 

По т. 1 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема за информация текущото изпълнение към 30.06.2023 г. на 

бюджета на НЗОК за 2023 г. 

2. Приема вътрешно-компенсирани промени в средствата за плащания от 

трансфери от Министерство на здравеопазването по ал. 1, ред 3 от Закона 

за бюджета на НЗОК за 2023 г. и съответно в средствата за получени 

трансфери от Министерство на здравеопазването, както следва: 

в лева

№ по ред Увеличение

3. Получени трансфери от Министерството на здравеопазването за : 4 968 165

3.2. Дейности за здравно неосигурени лица по чл. 82, ал. 1, т. 1а, 2, 3а и 6б от ЗЗ 4 968 165

№ по ред Намаление

3. Получени трансфери от Министерството на здравеопазването за : 4 968 165

3.1.
Лекарствени продукти – ваксини и дейности по прилагането им по чл. 82, ал. 2, т. 3 

от Закона за здравето (ЗЗ) 
4 968 165

Показатели по ЗБНЗОК за 2023 г.
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в лева

№ по ред Увеличение

1.1.4. Плащания от трансфери от Министерството на здравеопазването по ал. 1, ред 3, за: 4 968 165

1.1.4.2. Дейности за здравно неосигурени лица по чл. 82, ал. 1, т. 1а, 2, 3а и 6б от ЗЗ 4 968 165

№ по ред Намаление

1.1.4. Плащания от трансфери от Министерството на здравеопазването по ал. 1, ред 3, за: 4 968 165

1.1.4.1.
Лекарствени продукти – ваксини и дейности по прилагането им по чл. 82, ал. 2, т. 3 

от ЗЗ
4 968 165

Показатели по ЗБНЗОК за 2022 г.

 

3. Приема компенсирани промени в средствата за разходи за персонал и 

съответно в средствата за предоставени трансфери по параграф 62-00 

Трансфери между бюджети и сметки за средствата от ЕС (нето), 62-02 

предоставени трансфери, както следва: 

в лева

№ по ред Увеличение

II. РАЗХОДИ И ТРАНСФЕРИ - ВСИЧКО 1 937

1. РАЗХОДИ 1 937

1.1. Текущи разходи 1 937

1.1.1. Разходи за персонал 1 937

№ по ред Намаление

II. РАЗХОДИ И ТРАНСФЕРИ - ВСИЧКО 1 937

3. Трансфери между бюджети и сметки за средствата от ЕС (нето) 1 937

3.1. предоставени трансфери 1 937

Показатели по бюджета на НЗОК за 2023 г.

 

4. Приема, в приложение към настоящото решение, месечно разпределение 

на бюджета на НЗОК за 2023 г. 

5. Възлага на управителя на НЗОК да утвърди разпределението на 

средствата по бюджетните сметки на ЦУ на НЗОК и РЗОК за 2023 г., 

съгласно настоящото решение, след прилагане реда на § 4 от Преходни и 

заключителни разпоредби на Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. за 

отчетените плащания към 31.07.2023 г. 

ЗА – проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 
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ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Преминаваме към втора точка от дневния 

ред. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Втора точа е Информация за текущото 

изпълнение към 30.06.2023 г. на здравноосигурителните плащания и на 

обемите медицинска и дентална помощ, съгласно чл. 177б, ал. 2 и чл. 341, 

ал. 2 от Националния рамков договор (НРД) за медицинските дейности за 

2020 – 2022 г. и чл. 105г, ал. 4 от НРД за денталните дейности за 2020 – 

2022 г. 

В докладната са представени стойностите за изпълнение. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Това е за информация. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Може ли само нещо да попитам? На 

страница втора и трета в таблиците най-долу в дясно „в т.ч. плащания за 

други периоди“ са отчетени минус 7 067%, а в другата – 1 477.4% 

увеличение. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Това са средствата, с които 

намаляваме, които ги раздадохме в края на годината като авансови 

плащания. Ще видите по-голям процент и по-голяма сума в МДД, там са 

около 20 млн. лв. Много малко са в СИМП – 2 млн. лв. и нещо. Денталната 

бяха в преразход, за болнична помощ авансовите средства са 69 млн. лв. И 

затова са тези проценти. Тук намаляваме разходите за дейност с авансово 

платените. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Да, защото са много смущаващи тези числа. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: За да покажем платената сума. Имаме 

дейност, но по-малко сме платили тази година. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Аз искам да задам чисто математически 

въпрос. Малко положително число 70 хил. лв. се сравнява с голямо 

отрицателно число минус 5 млн. лв. Да обърна внимание само на нещо, ако 
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позволите. Във връзка 2023 г. спрямо 2022 г. последната колонка 

интересното за мен е там. За ПИМП и СИМП имаме съответно 1.8% и 3.3% 

увеличение. В денталната помощ – 4.1%. В болнична помощ е 33.3%. А Вие 

знаете, че увеличенията, които заложихме са точно обратните. Големите 

увеличения в бюджета са в ПИМП и СИМП, по-малко е в болнична помощ. 

Така че като тренд това ни показва, че до края на годината… 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Това показва, че след пандемията работят 

повече, което е нормално. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: В ПИМП и СИМП сигурно ще останат 

средства. Но в болничната помощ може да има преразход и там трябва да 

внимаваме. Там е заложен ръст само 11%. Просто като тренд е добре да ги 

забелязваме тези неща, за да видим следващите месеци как ще завършим 

годината. И къде можем да очакваме преразход. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Добре е в Народното събрание да ги казвате 

тези работи, не пред нас, защото тези промени стават по друг начин, 

политически начин, защото смятат, че като се увеличат парите в 

извънболничната помощ, ще се засили профилактиката. Парите не правят 

профилактика, но както и да е. Профилактиката това значи, че тези, които 

отговарят за нея, да имат дейности и то някой да следи, че те се изпълняват. 

Иначе парите ще се усвоят, няма да се върнат, ние това сме го наблюдавали 

в годините. И затова аз Ви благодаря за забележката, но някой все пак да 

поеме, че това, което ние тук сме предлагали, като Надзор, някой е решил 

да го промени в интерес на профилактиката. Това са голи думи за мен, 

защото, ако няма действително насочено къде какво как ще се прави, а само 

се взимат пари и се пренасочват, за да кажем – виждате ли сега 

извънболничната, която не е пипана от едно време, тя сега ще направи така, 

че по-малко хоспитализации ще има в болниците и накрая ние с теб ще 

видим, че не е вярно. 
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ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Само, като допълнение, в текста 

предложенията, които са направени в рамковия договор, точно тази 

стратегия е отразена. Да се стимулират и са увеличени цените на прагове и 

на стъпки, което може би ще постигне добър резултат. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Уважаеми проф. Гетов, кой ще го прави 

това? ОПЛ го правят. Да видим в техния дневен график кога ще правят тази 

профилактика, за да взимат тези пари или ще бъде по телефона. Там е 

заровено кучето. Иначе парите ние ще ги сложим някъде, но въпросът е кой 

как ще го направи, кой ще следи как се прави. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Тук пак идва въпросът пациентската листа 

колко е голяма. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: В първите години ние се събирахме да 

видим колко и казахме, че 2000 записани е прагът.  

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Дори за РЗИ – София е 1300. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Да преминем към дневния ред. Точката е 

основно информационна. Предложението за решение е: 

„НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема за информация текущото изпълнение към 30.06.2023 г. на 

здравноосигурителните плащания и на обемите медицинска и дентална 

помощ, съгласно чл. 177б, ал. 2 и чл. 341, ал. 2 от Националния рамков 

договор (НРД) за медицинските дейности за 2020 – 2022 г. и чл. 105г, ал. 4 

от НРД за денталните дейности за 2020 – 2022 г. 

2. Възлага на управителя на НЗОК да изпрати на Управителния съвет на 

Българския лекарски съюз приложената към отчета по т. 1 информация за 

изпълнението към 30.06.2023 г. на договорените обеми и на 
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здравноосигурителните плащания за медицинска помощ, съгласно чл. 177б, 

ал. 2 и чл. 341, ал. 2 от НРД за медицинските дейности за 2020 – 2022 г. 

3. Възлага на управителя на НЗОК да изпрати на Управителния съвет на 

Българския зъболекарски съюз приложената към отчета по т. 1 информация 

за изпълнението към 30.06.2023 г. на договорените обеми и на 

здравноосигурителните плащания за дентална помощ, съгласно чл. 105г, ал. 

4 и чл. 121, ал. 3 от НРД за денталните дейности за 2020 – 2022 г.“. 

Това е предложението за решение, моля да гласува който е „за“. 

Въздържали се и против няма. 

ЗА – проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Преминаваме към точка 3 - 

Утвърждаване на правила по чл. 3 от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. 

и на броя СМД и стойността на МДД на изпълнителите на ПИМП и на 

СИМП за трето тримесечие на 2023 г. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Предлагаме на Вашето внимание за 

утвърждаване Правила за условията и реда за утвърждаване от 

Националната здравноосигурителна каса за всяка Районна 

здравноосигурителна каса и за всяко тримесечие към договорите с 

изпълнителите извънболнична първична и на извънболнична 

специализирана медицинска помощ на броя на назначаваните 

специализирани медицински дейности и стойността на назначаваните 

медико-диагностични дейности за 2023 г. Второто предложение е брой на 

назначаваните специализирани медицински дейности и стойността на 

назначаваните медико-диагностични дейности за всяка Районна 
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здравноосигурителна каса към договорите с изпълнителите на първична 

извънболнична медицинска помощ и специализирана извънболнична 

медицинска помощ за трето тримесечие на 2023 г. на основание чл. 3, ал. 1 

Закона за бюджета на Националната здравноосигурителна каса. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: В режим на гласуване сме. Който е „за“ 

така направените предложения, моля да гласува. Против? Няма. 

Въздържали се? Няма. 

По т. 3 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава, в приложение № 1 към настоящото решение, Правила за 

условията и реда за утвърждаване от НЗОК за всяка РЗОК и за всяко 

тримесечие към договорите с изпълнителите на извънболнична първична и 

на извънболнична специализирана медицинска помощ на броя на 

назначаваните специализирани медицински дейности и стойността на 

назначаваните медико-диагностични дейности за 2023 г. 

2. Утвърждава, приложение № 2 към настоящото решение, за всяка РЗОК 

броя на назначаваните специализирани медицински дейности и стойността 

на медико-диагностичните дейности от изпълнителите на първична 

извънболнична медицинска помощ и на специализирана извънболнична 

медицинска помощ за трето тримесечие на 2023 г. 

ЗА – проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Преминаваме към т. 4 от дневния ред. 
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СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Четвърта точка е Утвърждаване на 

правила по чл. 4 от Закона за бюджета на НЗОК за 2023 г. и общи 

стойности по РЗОК за месечни и индикативни стойности за дейностите в 

болнична медицинска помощ (БМП), за заплащане през месеци септември 

и октомври 2023 г. (дейност м. август и м. септември 2023 г.) и 

индикативни стойности за медицински изделия и лекарствени продукти, 

които НЗОК заплаща извън стойността на оказаните медицински услуги за 

заплащане през месеци октомври и ноември 2023 г. (дейност м. август и м. 

септември 2023 г.) 

Представяме на Вашето внимание Правила за условията и реда за 

прилагане на чл. 4, ал. 1, ал. 2 и ал. 3 от Закона за бюджета на 

Националната здравноосигурителна каса за 2023 г., изготвени в 

съответствие със Закона за бюджета Национална здравноосигурителна каса 

за2023 г. в сила от 01.01.2023 г. Представяме за разглеждане и 

утвърждаване предложение на общи стойности по районни 

здравноосигурителни каси за месечни и индикативни стойности за 

дейностите в болнична медицинска помощ за заплащане през септември и 

октомври, отчитащи дейността август и септември 2023 г. и индикативни 

стойности за медицински изделия и лекарствени продукти, които 

Националната здравноосигурителна каса заплаща извън стойността на 

оказаните медицински услуги за заплащане през октомври и ноември 

дейност август и септември. Съгласно чл. 20, ал. 1, т. 6 от Закона за 

здравното осигуряване, директорите на районните каси следва да закупят 

от изпълнителите на болнична медицинска помощ дейност и продукти от 

пакета на Националната здравноосигурителна каса в рамките на 

стойностите определени от Надзорния съвет за съответната Районна 

здравноосигурителна каса. На основание разпоредбите на чл. 3 от Закона за 

изменение и допълнение на Закона за прилагане разпоредбите на Закона за 

държавния бюджет за 2022 г., Закона за бюджета на държавното 
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обществено осигуряване за 2022 г. и Закона за бюджета на Националната 

здравноосигурителна каса за 2022 г., в срока до приемането на Закона за 

бюджета на Националната здравноосигурителна каса за 2023 г. се 

приложиха разпоредбите на чл. 4, § 5 и 14 от Преходните и заключителните 

разпоредби на Закона за бюджета на НЗОК за 2022 г., както и се приложи 

реда на чл. 4, ал 1, т. 1 и т. 2 от Закона за бюджета на НЗОК 2022 г. и § 6, 

ал. 1 от Удължителния закон, който гласи „в срока до приемането на Закона 

за бюджета на НЗОК за 2023 г., НЗОК закупува предоставената медицинска 

и дентална помощ по цени и обеми съгласно действащите към 31.12.2022 г. 

Национални рамкови договори за медицинските, съответно за денталните 

дейности и анексите“. Във връзка с това Надзорният съвет на НЗОК е 

утвърдил със свои решения месечни и индикативни стойности на 

изпълнителите на медицинска помощ за периода на дейност м. декември 

2022 г. – м. юли 2023 г. (месеци на заплащане януари – август 2023 г.), 

индикативни стойности за медицински изделия в болничната медицинска 

помощ за периода на дейност м. декември 2022 г. – м. юли 2023 г. (месеци 

на заплащане януари – август 2023 г.) и индикативни стойности за 

лекарствени продукти в болнична медицинска помощ за периода на 

дейност м. декември 2022 г. – м. юли 2023 г. (месеци на заплащане януари – 

август 2023 г.).  

Предвид гореизложеното представям на Вашето внимание за 

разглеждане и утвърждаване предложените в докладна записка от дирекция 

„Бюджет и финансови параметри“ общи стойности по Районни 

здравноосигурителни каси за месечни и индикативни стойности за 

дейностите в болнична медицинска помощ, за заплащане през месеци 

септември и октомври 2023 г. (дейност м. август и м. септември 2023 г.) и 

индикативни стойности за медицински изделия и лекарствени продукти, 

които Националната здравноосигурителна каса заплаща извън стойността 
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на оказаните медицински услуги за заплащане през месеци октомври и 

ноември 2023 г. (дейност м. август и м. септември 2023 г.).  

Средствата не се променят. Те са същите, по 278 млн. лв. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Първият ми въпрос е защо разглеждаме и 

дейността през месец септември. Дали не е по-разумно, след като приемем 

НРД, живот и здраве през септември, в началото на септември да утвърдим 

стойности от септември до края на годината. Сега още нямаме НРД. Това 

ми е първия въпрос. И вторият ми въпрос е, че Вие казвате по 278 млн. лв., 

а аз виждам тук средномесечното за периода януари – юли е 269 млн. лв. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: 269 млн. лв. ги виждате 

средномесечно и вътре имаме 67 млн. лв., които не са отразени, защото 

това е касовото. 67 млн. лв., които са раздадени авансово. За януари месец 

дейността, там са приспаднати от касовото 67 млн. лв. авансово, които сме 

изплатили през м. декември 2022 г., т.е. дейността пак е в рамките на 278 

млн. лв. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз мисля, че има резон да определим 

бюджетите, след като подпишем НРД, ако има някакви промени, да се 

отразят и не пречи още тогава в септември, октомври и ноември това 

тримесечие да го гласуваме тук, след като имаме анализа, имаме и НРД. 

Сега просто няма смисъл. Само за август ще го вземем, защото няма как, а 

след НРД, да гласуваме септември, октомври и ноември, което е съвсем 

логично и няма кой да ни упрекне. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Това ми е предложението. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Има резон. Аз лично го подкрепям. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: В такъв случай има ли някакви други 

мнения? 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Ако имате други съображения, казвайте. 
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ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Може ли още веднъж да кажете 

предложението по точката? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Решението е, че взимаме решение само за 

август. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Падежът и е през септември, но тя е 

извършена през август. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Тя се плаща в септември. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Ние приемаме само за дейност август. 

Има ли нужда да изчета решението? 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Само трябва да се редактира, да е само 

за август. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Нека да гласуваме с отпаднал септември. 

Който е „за“, моля да гласува. Всички са „за“. Против и въздържали се 

няма. 

По т. 4 от дневния ред: 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема, в приложение 1 към настоящото решение, „Правила за 

условията и реда за прилагане на чл. 4, ал. 1, ал. 2 и ал. 3 от Закона за 

бюджета на Националната здравноосигурителна каса за 2023 г.“, 

неразделна част от това решение. 

2. Утвърждава, в приложение 2 към настоящото решение по РЗОК, месечни 

и индикативни стойности за дейностите в болнична медицинска помощ 

(БМП), за заплащане през месец септември 2023 г. (дейност м. август 2023 

г.) и индикативни стойности за медицински изделия и лекарствени 

продукти, които НЗОК заплаща извън стойността на оказаните медицински 
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услуги за заплащане през месец октомври 2023 г. (дейност м. август и м. 

2023 г.). 

3. Възлага на управителя на НЗОК да разпореди на директорите на РЗОК да 

предложат по реда на Правилата по чл. 4 от Закона за бюджета на НЗОК за 

2023 г. разпределение на утвърдените им по т. 2 от настоящото решение 

стойности по изпълнители на БМП, съгласно сключените им договори. 

ЗА – проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Преминаваме към следващата, пета 

точка. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Пета точка е Приемане разпределение 

на кредитите на единната бюджетна класификация по бюджета Национална 

здравноосигурителна каса за 2023 г. за придобиване на нефинансови активи 

или става въпрос за Инвестиционната програма на Националната 

здравноосигурителна каса. Тук са предвидени общо средства в размер на 5 

млн. лв., които са предвидени за основен ремонт на дълготрайни 

материални активи, съгласно приложената таблица 204 400 лв. Най-

голямото перо е придобиване на дълготрайни материални активи, това са 

компютри и хардуер по договор или обществена поръчка, която се 

изпълнява от „Информационно обслужване“ 3 804 000 лв. Придобиване на 

нематериални дълготрайни активи, това е софтуер, програмни продукти и 

лицензи за програмни продукти – 991 600 лв.  

Всъщност допълнението е, че се дава право на управителя на 

Националната здравноосигурителна каса да утвърждава вътрешни 
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компенсирани промени до 100 000 лв. в параграфите по т. 1 от настоящото 

решение. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Само да допълня, че на едно заседание на 

Министерския съвет министърът на електронното управление при 

закупуването на компютри, хардуер и т.н., параметрите да бъдат 

съгласувани с Министерството на електронното управление с цел 

постигане на обща рамка за държавата – минимални нива и т.н. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: То „Информационно обслужване“ ще го 

прави, не ние и те трябва да уведомят Министерството на електронното 

управление. Миналия път го върнахме заради ремонтно-строителните, 

защото нямахме представа всъщност кой, как е предвидил средствата. 

Поради политическата обстановка ние в последния момент сме се 

отказвали от колите, защото журналистите пишеха, че ще си купуваме 

коли, а пък нямало пари за еди какво си и ние ги пренасочвахме за 

лечебната дейност. Да не се връщаме в миналото. Говорих за това, което 

поисках миналия път, има ли я тази информация за строително-монтажните 

работи, за да имаме представа всъщност кой на кого възлага, на какви цени 

и т.н., защото ние тогава гледахме само цените. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Изпратени са Ви всички материали 

към документите. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Общо за 204 400 лв. са основните 

ремонти на дълготрайни материални активи и са за РЗОК – Кърджали, 

Пловдив, Разград, Шумен, Хасково. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ние искахме от тях не общата стойност, а 

всеки един от тях да даде информация. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Подмяна на 111 броя единични прозорци на 

помещенията в сградата на РЗОК – Кърджали. 
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Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Д-р Кокалов искаше да види самите 

докладни и как се е стигнало до тази цена и тези СМР на каква стойност са 

и всичко това да бъде описано. Всичко това е приложено към докладната 

записка. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: И миналия път казах, че има Фонд за 

безопасни и здравословни условия на труд, който до 30% държавата по 

закон финансира. Като смениш прозорци, вътре направиш някой неща се 

подобряват условията на труд и параметрите на работната среда, и можеше 

до 30% безвъзмездно да получат от Фонд условия на труд. Но ми се струва, 

че малко хора знаят за тази работа, защото държавата нали дава пари, за 

какво да се затрудняваме, а пък не знам дали някой ще може да направи 

такъв проект.  

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: На мен не ми е известна такава 

възможност. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: На теб не ти е известна, но хората от твоята 

работодателска организация и други в предприятията, които са техни 

членове, сме направили много. Аз съм зам.-управител на този фонд и всеки 

месец гледаме проекти в предприятия, няма значение дали е държавна, 

общинска и каква собственост са, кандидатстват и параметри на работната 

среда, които са влажност, осветеност и т.н., ако се подобрят, до 30% от 

самия проект безвъзмездно плаща фонда. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Може ли да дадете малко повече 

информация на управителя? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Те би трябвало да знаят. Трябваше всички 

тези долу в РЗОК … Между другото има болници, медико-диагностични 

центрове и други лечебни заведения, които са се възползвали и се 

възползват от това, и си правят различни видове подобрения на работната 

среда. Аз ще Ви ги дам. Но не знам толкова години вече, лека му пръст на 
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Иван Нейков, аз и там съм от самото начало, този фонд тогава беше, между 

другото той е единствения такъв фонд, аз съм ходил и по Европа – няма. 

Има само един в Унгария, но той е револвиращ. След време са длъжни да 

върнат парите, а тук по Закона за безопасни и здравословни условия на 

труд българския, който е хармонизиран с европейския, до 30% дава. Там е 

написано. И по наша линия, и по линия на работодателите много пъти сме 

казвали… Между другото се ползва, защото в края на краищата 30% не е 

като оня социалния фонд, където е безвъзмездно, европейския, но той 

съществува и всяка година си има бюджет. Ако трябва да ги обучим, да ги 

съберем един път и да им обясня, защото през годината те могат да си 

планират и могат да направят такива ремонти, да получат до 30%. Има 

такива да кажем проекти, които са над 200 хил. лв. На 200 хил. лв. 30% са 

60 и няколко хил. лв. ти ги дават така.  

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Може ли да го приемем, като решение, 

Вие да предоставите информация на управителя, той да я пусне по РЗОК? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Без решение. Аз ще му дам информация. 

Той самия може да я пусне и да я препрати с едно писмо. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Добре е да го заложим като идея за следващия 

бюджет. Сега сме месец август и от тези неща почти нищо няма да се 

случи. Има технологични срокове, има обществени поръчки. Това е 

пожелание. Това, което каза д-р Кокалов, е чудесно и трябва да влезе в 

дейността на касата, като възможност, но живот и здраве за следващия 

бюджетен период. Да възложим на управителя да разпространи тази 

информация, да запознае колегите и при подготовката на следващата 

Инвестиционна програма, следващия бюджет, тогава ние да имаме едно на 

ум и да се възползва от тази възможност касата. Сега е твърде късно да 

искаме нещо.. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Той няма и пари, защото той трябва да 

вложи и собствени средства. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: В такъв случай, нека да преминем към 

гласуване на решение. Решението, което се предлага е приема 

разпределението на кредитите между елементите на единната бюджетна 

класификация по бюджета на НЗОК за придобиване на нефинансови активи 

от 01.01.2023 г., както следва (по таблицата), която е общо 5 млн. лв. Това е 

точка първа. Одобрява, в Приложение № 1 към настоящото решение, 

списък на обектите и позициите по параграфи и подпараграфи от т. 1 в 

Инвестиционната програма на НЗОК за 2023 г. и дава право на управителя 

на НЗОК да утвърждава вътрешни компенсирани промени до 100 000 лева в 

параграфите по т. 1 от настоящото решение и между тях, в рамките на 

утвърдените средства за придобиване на нефинансови активи по бюджета 

на НЗОК за 2023 г.  

Това е предложението за решение. Моля да гласува, който е „за“. 

ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Аз имам едно допълнение. Да задължим 

управителя да предприеме незабавни действия за изпълнение на 

Инвестиционната програма, защото тези неща ще останат само на хартия. 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Всъщност окол 3.5 млн. лв. са за компютри 

и хардуер и те са по рамкови споразумения. Тези средства до колкото 

разбирам до края на годината биха имали до края на годината по-висок 

шанс за усвояване. Нали така? Т.е., около 80% от тези 5 млн. лв. би 

трябвало да бъдат усвоени до края на годината и остават 1 млн. лв. за 

ремонт и СМР, които са малко по-сложни. Идеята ми е, че очакваме 80% 

поне от Инвестиционната програма да бъде осъществена. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Ние затова добавяме, че задължаваме 

управителя да изпълни тази програма, но трябва да има някакъв срок. 
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ТЕОДОР ВАСИЛЕВ: Да предприеме спешни мерки за изпълнението 

на Инвестиционната програма. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Нека да гласуваме решението по т. 5 с 

тази добавка, че възлагаме на управителя на НЗОК незабавно да пристъпи 

към изпълнение на Инвестиционната програма на НЗОК за 2023 г. Това е 

добавено сега. Който е „за“, моля да гласува. Има ли против, въздържали 

се? Няма. Точката е приета. 

По т. 5 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема разпределението на кредитите между елементите на Единната 

бюджетна класификация в бюджета на НЗОК за придобиване на 

нефинансови активи от 01.01.2023 г., както следва: 

 

№ Параграф/Подпараграф Стойност в лева с 

ДДС към 

01.01.2023г. 

  Обща стойност на капиталовите разходи 5 000 000 

I. § 51-00 „Основен ремонт на дълготрайни материални 

активи“ 

204 400 

II. § 52-00 „Придобиване на дълготрайни материални 

активи“ 

3 804 000 

   §§ 52-01 „Придобиване на компютри и хардуер“  3 507 600 

   §§ 52-02 „Придобиване на сгради“  150 000 

   §§ 52-03 „Придобиване на друго оборудване машини и 

съоръжения“ 

146 400 

III. § 53-00 „Придобиване на нематериални дълготрайни 

активи“ 

991 600 

   §§ 53-01 „Придобиване на програмни продукти и лицензи 

за програмни продукти“ 

991 600 

 

2. Одобрява, в Приложение № 1 към настоящото решение, списък на 

обектите и позициите по параграфи и подпараграфи от т. 1 в 

Инвестиционната програма на НЗОК за 2023 г. 
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3. Дава право на управителя на НЗОК да утвърждава вътрешни 

компенсирани промени до 100 000 лева в параграфите по т. 1 от 

настоящото решение и между тях, в рамките на утвърдените средства за 

придобиване на нефинансови активи по бюджета на НЗОК за 2023 г.  

4. Възлага на управителя на НЗОК незабавно да пристъпи към 

изпълнението на Инвестиционната програма на НЗОК за 2023 г. 

ЗА – проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Преминаваме към т. 6 от дневния ред. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: По точка 6 ще помоля д-р Пенкова да 

Ви докладва, защото е много специализирана материята и тя по-добре ще 

обясни. Ако не възразявате, разбира се. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Благодаря. Във връзка с изпълнение 

на Надзорния съвет от 25 май 2023 г. в срок от три месеца да се 

актуализират Изискванията за лечение за диагнози и лекарства, включени в 

списъка, първите, които предоставихме и са от 27 юли 2023 г., са за три 

заболявания. Първото е при лечение на множествена склероза с 

лекарствени продукти модифициращи хода на болестта в извънболничната 

помощ. В докладната записка е показано финансовото въздействие. Имаме 

положително становище от лекарския съюз и го предлагаме за 

утвърждаване, защото след това трябва да ги обнародваме в „Държавен 

вестник“. Следващото е Изисквания за провеждане на лечение в ранен и 

късен амбулаторен стадий на прогресивна мускулна дистрофия тип Дюшен 

в извънболничната помощ. По същия начин. Третото са Изисквания за 

провеждане на лечение в ранен и късен амбулаторен стадий на прогресивна 
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мускулна дистрофия тип Дюшен в извънболничната помощ. И 

допълнително, и по настояване на доц. Околийски, вчера дойде 

положително становище от лекарския съюз и предлагаме на Вашето 

внимание по същия начин с финансовото въздействие дългоочакваните 

изисквания при лечение на активна болест на Crohn и Улцерозен колит над 

18 годишна възраст в извънболничната помощ и следващото е Изисквания 

при лечение на хроничен вирусен С хепатит над 18 годишна възраст в 

извънболничната помощ. Извинявам се, че вчера Ви ги внесохме, но ни е 

необходимо време и за обнародване. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Аз искам да питам за броя пациенти и 

бюджетното въздействие за множествената склероза. Защо за тригодишен 

период е дадено за година първа прогнозен брой пациенти – 22, за втората 

година три пъти се увеличава прогнозният брой пациенти, а за третата 

година са 120? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Защото те първите ще продължат, 

следващите също ще продължат. Когато е нов медикамент и когато е 

кандидатствал в Позитивния лекарствен списък и е минал през ОЗТ и вече 

след това на базата на броя пациенти, които подлежат и на базата на оценка 

на експертите, които са в областта на тази специалност. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Ще има започващи тази терапия… 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Които ще продължат в следващата 

година, ще се появят още нови…  

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: И ще преминат на тази терапия. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Почти същия брой пациенти като 

нови включени в следващата година, а тези са от предходните. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Въпросът ми е дали тези 22 пациенти са 

новооткритите? 
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Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Новооткритите. Има механизми, 

когато се повиши разходът в дадена група лекарствени продукти. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Има ли някой мнение, становища по 

предложените Изисквания? 

ГЕОРГИ КЛИСУРСКИ: Един уточняващ въпрос към докладната 

записка от 27 юли 2023 г. по т. 1 на стр. 5 - Включването на допълнителна 

нова специализирана комисия за назначаване на лечение и проследяване на 

пациентите с множествена склероза в МБАЛ „Сърце и мозък“ – гр. Бургас 

ще подобри достъпа до лечение на здравноосигурените болни. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: В изискванията са посочени много 

лечебни заведения, които отговарят на условията и които проследяват. 

Когато се появи нова структура, ново лечебно заведение, което отговаря на 

условията, то кандидатства и ние изискваме становища от експертните 

съвети, и когато имаме положителни становища ги включваме,. Така стават 

повече лечебни заведения, по-равномерно разпределени в страната. В 

изискванията са написани лечебните заведения и сега се добавят и тези, 

които имат възможност да назначават лечение и да проследяват 

пациентите. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз имам следния въпрос. Това, което 

получихме вчера късно за изискванията за Крон. Има задраскани редове. 

Може ли да обясните защо е това? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Така са решили експертните съвети. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Защо е направено? Каква е целта? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Трябва да вземем становищата. Аз не 

мога да Ви отговаря така, без да имам пред себе си становищата. Това са 

становищата на експертните съвети, които от няколко месеца се представят 

писмено, а не се разменят по имейлите, за да се знае кой какво е казал и 
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какво е предложено. И вече изпращаме писмени въпросите към тях, и ги 

получаваме официално. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Моят въпрос се състои в това дали 

по този начин се облекчава процедурата по предписване на лекарства, дали 

това влияе да не се наруши достъпът на пациентите до лечение. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Голяма част от задрасканите текстове 

са текстовете, които касаеха експертизата на хартия. И понеже вече 

експертизата е в електронен с цел облекчаване на пациентите, не само към 

комисиите, пренасяне на документите в комисията и след това да се носи 

хартиен протокол за заверка и при всяко изписване. И голяма част от 

текстовете са актуализирани на база електронните протоколи и рецепти. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Това исках да чуя, да ми се обясни 

защо се прави. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Само един въпрос, понеже получих писмо, 

не знам дали колегите са го получили във връзка с включване на 

заболяване, твърди се, че около 50 човека страдат от оптиконевромиелит. 

Въпросът е там какви стъпки ще се предприемат, защото то е адресирано и 

до г-н Михайлов, и до нас, и до министъра. Ще го действаме ли? Няма ли 

да го действаме? 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Да, разпределено е за становище. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Въпросът е за следващия Надзорен 

съвет да имаме необходимото становище. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Става въпрос за около 50 човека, а то води 

до …В края на краищата да имаме някакво решение. Да реагираме, защото 

е насочено към нас. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Искате ли да преминем към решението, 

което е за утвърждаване на следните пет изискванията на НЗОК при 
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лечение на множествена склероза, на наследствена фамилна амилоидоза с 

невропатия, на прогресивна мускулна дистрофия тип Дюшен, на активна 

болест на Crohn и Улцерозен колит над 18 годишна възраст и на хроничен 

вирусен С хепатит над 18 годишна възраст в извънболничната помощ. 

Който е „за“, моля да гласува. Въздържали се? Против? Няма. Точката се 

приема. 

По т. 6 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Утвърждава „Изисквания на НЗОК при лечение на множествена склероза 

с лекарствени продукти модифициращи хода на болестта в 

извънболничната помощ“. 

2. Утвърждава „Изисквания на НЗОК за провеждане на лечение при 

наследствена фамилна амилоидоза с невропатия в извънболничната 

помощ“. 

3. Утвърждава „Изисквания на НЗОК за провеждане на лечение в ранен и 

късен амбулаторен стадий на прогресивна мускулна дистрофия тип Дюшен 

в извънболничната помощ“. 

4. Утвърждава „Изисквания на НЗОК при лечение на активна болест на 

Crohn и Улцерозен колит над 18 годишна възраст в извънболничната 

помощ“. 

5. Утвърждава „Изисквания на НЗОК при лечение на хроничен вирусен С 

хепатит над 18 годишна възраст в извънболничната помощ“.  

ЗА – проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 
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ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Преминаваме към седма точка. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Седма точка е проект на Правилник за 

изменение и допълнение на Правилника за устройството и дейността на 

Националната здравноосигурителна каса. Предложените изменения са 

свързани със стартиралото на 1-ви март подаване по електронен път на 

протоколи за предписване на лекарства от Националната и регионалните 

здравноосигурителни каси. Тази процедура налага редакционно и не само 

изменение на глава седма „Експертизи“ целящо синхронизиране на 

разпоредбите й с въведения нов ред за издаване на Е-протоколи. 

Измененията са изготвени въз основа на досегашните текстове на глава 

седма „Експертизи“, като е променена систематичната последователност на 

нормите и същите са съобразени с новото положение. С новия процес на 

извършване на експертиза се постига: скъсяване на периода за разглеждане 

на документите; контрол на издадените по електронен път протоколи; 

уведомяване на специалистите по електронен път за допълване на 

необходимите за експертизата медицински документи; освобождаване на 

ЗОЛ от задължението да предоставя в РЗОК протокол с приложена към 

него документация; отпадане на необходимостта от разпечатване на бланка 

на протокол; пряк и бърз достъп на специалистите, ОПЛ и аптеките до 

електронния регистър с протоколи при предписване и отпускане на 

лекарства по протокол и т.н. 

Това е предложението за промени в Правилника. Аз само едно 

допълнение ще направя, понеже в последния момент тук е включена една 

промяна в чл. 34 от Правилника. Ще Ви помоля да приемете промяната в 

Правилника без нея, тъй като това трябва допълнително да го уточним във 

връзка с организацията на контрола. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз съм „за“. 
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СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Предстои да се обсъди взаимовръзката 

между отделните звена от гледна точка на контролните дейности на касата. 

Затова молбата ми е § 1, чл. 34 да отпадне. Да се приемат само промените в 

Глава седма, свързани с електронния протокол. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: § 2 става § 1. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Предлагам Ви за гласуване Правилника 

за изменение и допълнение на Правилника за устройството и дейността на 

НЗОК с отпаднал § 1 и § 2 става § 1 и съответно § 3 става § 2. Който е „за“, 

моля да гласува. Въздържали се и против – няма. Решението се приема. 

По т. 7 от дневния ред 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Приема предложения от управителя на НЗОК Правилник за изменение и 

допълнение на Правилника за устройството и дейността на Националната 

здравноосигурителна каса. 

2. Възлага на управителя на НЗОК да изпрати за обнародване в „Държавен 

вестник“ одобрения по т. 1 Правилник. 

ЗА – проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Преминаваме към осма точка от дневния 

ред. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Осма точка е докладна записка в 

съответствие с решение на Надзорния съвет за нови представители в 

Националната здравноосигурителна каса в състава на Консултативния 
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съвет. Предложението е д-р Страшимир Генев Генев – директор на 

дирекция „Методология на медицински дейности и на денталните 

дейности“ и Павлина Георгиева Петкова – началник на отдел в същата 

дирекция, като резервен член. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Проектът на решение е: 

„НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Определя за представител на НЗОК в състава на Консултативния съвет 

към министъра на здравеопазването д-р Страшимир Генев Генев, директор 

на дирекция „Методология на медицинските дейности и на денталните 

дейности“.  

2. Определя за резервен представител на НЗОК в състава на 

Консултативния съвет към министъра на здравеопазването Павлина 

Георгиева Петкова, началник отдел в дирекция „Методология на 

медицинските дейности и на денталните дейности“.“. 

Това е предложението за решение. Моля който е съгласен с така 

предложеното решение да гласува. Решението се приема единодушно. 

ЗА – проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров, адв. Пламен Таушанов. 

ПРОТИВ – няма. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Преминаваме към следващата точка 9. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз бих искал във връзка с т. 6 да 

вземем още някакво уточнение принципно, тъй като до вчера примерно са 

вкарани, за това, което повдигна въпроса и д-р Кокалов, писма с 

определени диагнози. Предлагам управителят да ни докладва какви писма 
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са пристигнали. Въпросът е той да ни каже къде са отишли тези писма, 

защото това, че са разпределени на дирекция „Лекарствена политика“ на 

нас нищо не ни говори, за да се види съдбата на това писмо в края на 

краищата, тъй като е адресирано до нас и до Председателя на Надзорния 

съвет. Това е моето предложение. Някак си по-приемливо да се случи това, 

а не в края на месеца да ни питат тези писма трябват ли Ви или не Ви 

трябват. 

Д-Р ЙОРДАНКА ПЕНКОВА: Тези писма, които идват до 

Надзорния съвет, винаги са с резолюция за становище и Вие виждате, на 

Вас ви се изпраща къде е насочено, но след това започва процедурата по 

изготвяне. Тя няма как за два дни да стане. Има процедура и когато са 

готови документите идват в Надзора. Тук сега е за отговор и за становище. 

Когато дойде докладната със становище от дирекцията, ще се прибави към 

тази преписка, която е към Вас. Това винаги досега се правеше. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Би трябвало на следващия Надзор да влезе 

това и да вземем решение. То не е само това. Те ще дойдат и други. Аз 

искам да кажа, не да оневинявам касата, но аз тези писма ги получавам по 

имейла редовно. Повечето ги чета, защото са важни. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Преминаваме към следващата точка – 

Проект на Национален рамков договор за медицинските дейности за 2023 – 

2025 г. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Представям Ви проектът. Той е в 

резултат на проведените през изминалата седмица преговори с Българския 

лекарски съюз по 12-те въпроса, които бяха поставени от тяхна страна. 

Извиняваме се за краткия срок, в който се налага да го представим. Първо 

представихме с редакционните промени, след това в малко по-изчистен 

вид. Отделно искам да добавя, че днес постъпиха две становища от г-н 

Клисурски във връзка с проекта на договор с Българския лекарски съюз и 
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проекта на договор с Българския зъболекарски съюз, които са Ви 

изпратени. Може би сега да ги прочета и да ги обсъдим. 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Ако искате в свободен разговор, извън 

протокола, да обсъдим предложените проекти. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Който е съгласен да проведем свободен 

разговор по предложените проекти на Национални рамкови договори 

съответно с Българския лекарски съюз и Българския зъболекарски съюз, 

моля да гласува. Предложението се приема единодушно. 

Стигаме до т. 11 – Разни. 

СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Едното е във връзка с един казус в 

болницата в „Девин“. Имали са двама анестезиолози. Единият е починал и 

молбата е да се разреши по изключение сключване на договор с лечебното 

заведение за работа по клинични пътеки с един лекар със специалност 

„Анестезиология и интензивно лечение“ на основен трудов договор и с 

двама лекари със същата специалност на 4-часов работен ден. Това трябва 

да стане с решение на Надзорния съвет. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз съм против.  

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз съм „за“, тъй като знам къде е Девин. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Аз знам къде е Девин. Служил съм 

там. Но тази болница абсолютно е излишна със 100 легла в Девин.  

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Има ли други мнения по точката? 

Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: Аз смятам да им разрешим. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Нека да гласуваме. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: Само да се мотивирам защо. 
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Д-Р ИВАН КОКАЛОВ: След като гласуваш. Ти си против. И след 

като гласуваме, и видим какво е, ще се мотивираш отрицателния вот, а не 

предварително. 

АДВ. ПЛАМЕН ТАУШАНОВ: После няма да мотивирам нищо. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Нека да гласуваме. Който е „за“ да се 

даде по изключение разрешение за болницата в Девин, моля да гласува. 

Шест „за“. Въздържали се? Няма. Против? Един. 

НАДЗОРНИЯТ СЪВЕТ 

РЕШИ: 

1. Разрешава на МБАЛ „Девин“ ЕАД, гр. Девин сключването на договор с 

НЗОК за болнична помощ с един специалист по „Анестезиология и 

интензивно лечение“ на основен трудов договор – д-р Ангелина Начева и 

двама специалисти по „Анестезиология и интензивно лечение“ на 

допълнителен трудов договор – д-р Ангелина Начева и д-р Борислав Нечев, 

на по четири часа. 

2. Възлага на управителя на НЗОК чрез директора на РЗОК - Смолян по 

изключение да сключи договор с МБАЛ „Девин“ ЕАД, гр. Девин за 

оказване на болнична медицинска помощ, с оглед необходимостта от 

осигуряване на достъпност и своевременност на болничната помощ за 

населението в областта. 

ЗА – проф. Илко Гетов, Георги Клисурски, Румен Спецов, д-р Иван 

Кокалов, Теодор Василев, Тодор Воденичаров. 

ПРОТИВ – адв. Пламен Таушанов. 

ВЪЗДЪРЖАЛИ СЕ – няма. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Преминаваме към втората точка от точка 

Разни. 
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СТАНИМИР МИХАЙЛОВ: Тя е за сведение на Надзорния съвет. 

Това писмо, което получихме чрез проф. Гетов от Българското онкологично 

научно дружество, което е свързано с въвеждането от първи септември на 

верификацията на лекарствата и въвеждането им в електронната система. 

Искат среща. Разпратили сме покани за среща в понеделник за 14.00 часа. 

Поканени са те, включително Министерство на здравеопазването,  

Българския лекарски съюз, фармацевтичния съюз, „Информационно 

обслужване“. На една работна среща да обсъдим какви са техните 

забележки, след което това ще го оформим в протокол и ще го изпратим на 

Вашето внимание. 

ПРОФ. ИЛКО ГЕТОВ: Благодаря за инициативата. Искам да Ви 

информирам, че на 15-ти в Министерството ще има среща точно по това, 

което говорим за системите. Колкото по-бързо го направим това, толкова 

по-добре ще бъде. 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ: Нямаме повече точки. Закривам 

днешното заседание на Надзорния съвет. Благодаря Ви за участието. 

 

Заседанието приключи в 11.55 часа 

 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛСТВАЩ ЗАСЕДАНИЕТО НА 

НАДЗОРНИЯ СЪВЕТ НА НЗОК НА 11 АВГУСТ 2023 Г.: 

 

ТОДОР ВОДЕНИЧАРОВ 

 

 

 

Изготвил: 

Д. Беличева 


